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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 16. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 14. februára 2017 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

Z rokovania bola ospravedlnená p. starostka Kovačevičová a  p. starosta Gaj. V úvode 

rokovania bolo prítomných 16 starostov a Rada starostov v Košiciach bola uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Bol požiadaný vedúcim referátu CO, BOZP a PO Ing. Petrom 

Ferjenčíkom o zaradenie bodu Ochrana pred povodňami. Opýtal sa starostov či majú 

doplňujúce body do programu rokovania.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Požiadal, aby v bode Rôzne hovorili 

o zimnej údržbe. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Do bodu Rôzne navrhol hovoriť o téme registrácia 

psov a s tým súvisiaca miestna daň za psa. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Navrhol otvoriť diskusiu o zmene financovania 

mestských častí. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že program rokovania RS bude doplnený nasledovne: bod 

č. 0 Ochrana pred povodňami, bod č. 1 Prerokované materiály mestskej rady, čiže 

pôvodný bod a v rámci bodu č. 2 Rôzne otvoria témy zimná údržba, registrácia psov 

a zmena financovania mestských častí. Dal o tom hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: p. František Krištof a Ing. Ján Nigut 

- - - 

 

Bod č. 0 

Ochrana pred povodňami 

 

p. Jakubov, predseda RS: Slovo odovzdal p. Ferjenčíkovi. 
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p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Požiadal starostov mestských častí, aby mu 

v priebehu najbližších 10 dní nahlásili na emailovú adresu lávky, ktoré sú umiestnené 

cez akýkoľvek vodný tok, t. j. malý alebo veľký potok, či rieku s presnejším uvedením 

o akú lávku sa jedná a kde sa nachádza, teda v ktorej mestskej časti. Po ich nahlásení 

budú zo strany mesta vykonané ďalšie kroky, t. j. jednania so správcom vodného toku, 

čo o nich vie, resp. so stavebnými úradmi, ktorým to patrí, aby sa mohlo začať s ich 

údržbou, opravami, resp. aby sa zlegalizovali alebo odstránili. Iniciatíva bola vyvinutá 

z MČ Krásna, kde sa taká lávka nachádza. Môže predbežne bez veľkých sľubov 

povedať, že Slovenský vodohospodársky podnik (SVP) zahrnul opravu tejto lávky do 

ochrany pred povodňami. To či bude zasadať krízový štáb k lávkam alebo bude odborná 

porada za účasti dotknutých starostov, SVP, stavebných úradov zatiaľ povedať nevie, 

ale pracuje sa na tom.   

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, či majú hlásiť aj lávky, ktoré 

sa nachádzajú v záhradkárskych oblastiach. 

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Áno. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Uviedol, že na Myslavskom potoku bola lávka, ktorú 

riešil s podnikom vodohospodárskym. Do novín uverejnil výzvu na zistenie vlastníka. 

Nikto sa neprihlásil, preto lávku zrušili. Či zvolili správny postup nevie, ale 

nereklamoval to nikto.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Doplnil a vysvetlil iniciatívu mestskej časti, ktorá 

bola spojená s niektorými prípadmi mostov a stavomostov v našom kraji. Uvedomili si, 

že tá oceľová lávka, ktorá spája jednu časť s druhou časťou Krásnej cez rieku Hornád 

bola vybudovaná v 60-tich rokoch, nemá vlastníka a ani správcu. Dodal, že hoci 

mestská časť ešte v roku 1995 urobila náter lávky, pri oslovení vodohospodárskeho 

podniku, či je jej vlastníkom, došlo negatívne vyjadrenie, že nie sú vlastníkmi tohto 

vodného diela. Po rôznych jeho skúsenostiach s trestnoprávnou zodpovednosťou a s 

výsluchmi, ktoré súvisia s bezpečnosťou občanov sa obrátil s otázkou na magistrát 

a požiadal ho o metodickú pomoc, pretože na lávke je potrebné vykonávať revízie, 

kontrolovať piliere.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Nikto ďalší sa do rozpravy neprihlásil, rozpravu uzavrel 

a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada svojich členov, aby 

nahlásili do 10 dní od 16. rokovania RS na emailovú adresu comk@kosice.sk (Ing. 

Ferjenčík, referát CO, BOZP a PO MMK) evidenciu lávok v jednotlivých mestských 

častiach.“ 

 

Hlasovanie č. 2 -   za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

 

 

 

mailto:comk@kosice.sk
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Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 09.02.2017 zaradené na 

zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS námestníčku primátora p. Renátu Lenártovú 

a riaditeľa magistrátu p. Pavla Lazúra. 

 Otvoril rozpravu. Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky, preto rozpravu 

ukončil a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach odporúča 

Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť materiály z 12. zasadnutia 

Mestskej rady v Košiciach zaradené na zasadnutie MZ.  

 

Hlasovanie č. 3 - za: 15, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

Zimná údržba v meste (január 2017) 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že od 13. januára 2017 v mestských 

častiach zažili ťažké chvíle, kvôli nasneženiu 14-tich centimetrov mokrého a ťažkého 

snehu. Konkrétne snežilo v piatok a nasledoval víkend, teda sobota a nedeľa. 

V úvodných hodinách boli problémy. Strategicky sa rozhodlo správne, že najprv sa 

musia zabezpečiť komunikácie, aby premávala mestská hromadná doprava, potom 

komunikácie, po ktorých sa musia dostať vozidlá integrovaného záchranného systému 

a treťou strategickou oblasťou je vždy zásobovanie obyvateľov potravinami. Uviedol, 

že podľa jeho názoru, Kosit nezvládol riešenie úloh, ktoré sú uvedené v pláne zimnej 

údržby. Nechcel viac hovoriť o detailoch, pretože starostovia vedia, čo si užili a užívali, 

v akom rozsahu. Preto navrhol, aby sa prehodnotil plán zimnej údržby, prehodnotilo sa 

materiálne a technické vybavenie Kositu na činnosť zimnej údržby. Hovorí to aj preto, 

lebo pri odstraňovaní snehu, Kosit do ich bytovej zástavby nasadil traktor s osem 

metrovou radlicou, čo je absolútne nevhodné. Skôr by mala byť nasadená technika ako 

je UNC a menšie stroje. V konečnom dôsledku musela MČ použiť vlastné sily 

a prostriedky. Dodal, že Kosit tie veci, ktoré robiť mal, nezvládol podľa predstáv 

a potom sa otvára priestor pre rôznych „majstrov sveta“, ktorí dostávajú starostov do 

situácie, že sú neschopní. Tretiu vec, ktorú by chcel navrhnúť je prehodnotiť systém 

riadenia zimnej údržby z úrovne Kositu a ďalej „zelená linka“, dispečeri, spätná väzba 

k starostovi.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Pripojil sa k predrečníkovi a uviedol, že aj v jeho 

mestskej časti museli nasadiť na čistenie snehu na komunikáciách, o ktoré sa zo štatútu 

stará Kosit, mechanizmy vlastné. Preto by mali otvoriť aj tú otázku, za akých 

podmienok, ktoré by mali byť kontrolovateľné a regulovateľné, by vedeli mestské časti 

pomôcť mestu so svojimi kapacitami, s aktivačnými, ale hlavne aj s ťažkými 

mechanizmami pri výkone zimnej údržby. Informoval starostov, že požiadal magistrát 

o stanovisko, či zo strany MČ zrealizované úkony budú uhradené. Odpoveď prišla 
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zamietavá. Dodal, že zo strany MČ neboli úkony realizované za účelom biznisu, ale 

preto, že občan, ktorý príde k lekárovi, alebo rodič, ktorý príde ku škôlke sa nepýta 

a neštuduje štatút, kto je zodpovedný? A zo strany občana je zodpovedný starosta a 

preto vydal pokyn, aby sa urobili tie úkony, aby ľudia boli spokojní.  

 Podelil sa tiež o skúsenosť a vyjadril poďakovanie firme Kositu, zvlášť riaditeľovi 

zberu a odpadu p. Hrabovskému a p. Končekovej, lebo došlo k situácii, že na niektorých 

miestach v MČ, na ktorých zabezpečuje zimnú údržbu mestská časť, Kosit nevyviezol 

odpad, lebo neodhadli situáciu, čo sa týka šírok vyčistených ciest pre obrovské 

mechanizmy zberných vozidiel Kositu. Pri jeho komunikácii s firmou Kosit musí 

zdôrazniť spokojnosť s osobným nasadením p. riaditeľa, pretože osobne v krátkom čase 

do Krásnej došiel, prišli na dané problémové miesto, stiahol posádku zo spaľovne, aby 

sa potvrdilo alebo vyvrátilo to, či auto mohlo alebo nemohlo vyjsť na ulicu Hornú. 

Potvrdilo sa, že posádka zberného auta mala pravdu, nedalo sa to a hneď operatívne 

spoločne situáciu vyriešili, lebo zo strany Kosit boli reakcie promptné.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Uviedol, že situácia, ktorá nastala v januári 

v rámci zimnej údržby iba ukázala, prečo sú dôležité mestské časti. Pretože napriek 

tomu, že nemajú kompetenciu, nemajú financie, snažili sa situáciu riešiť. V jeho MČ sa 

spojili aj s bezdomovcami na Bosákovej, ktorí boli nápomocní. Skonštatoval však, že 

niektoré veci, ktoré robili, robili na hrane, pretože za to je platená firma, ktorá to má 

zverené. A súhlasí s tým, že občanov to ale nezaujíma, čia je to zodpovednosť. Uviedol, 

že je najvyšší čas, aby sa celý systém zimnej údržby prehodnotil. A musia si položiť 

otázku, prečo zimnú údržbu má súkromná firma? A prečo je to tak aj pri parkovaní? Je 

to preto, aby zarábala súkromná firma? Alebo je v záujme vytvárať podmienky pre 

občana? Správne je to druhé. Ak by to malo mesto, tak sa nakúpia stroje, zamestnajú sa 

ľudia, ale súkromná firma to neurobí, pretože jej ide o zisk.  

 Je potrebné vrátiť kompetencie mestským častiam a dať im tú zodpovednosť. 

V neposlednom rade aj počasie je nevyspytateľné, lebo za posledné roky boli zimy 

mierne, na zimnej údržbe mesto ušetrilo. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Každá spoločnosť, súkromná aj každá iná chce zarábať a mať zisk, 

lebo do straty nikto robiť nechce. Ale pravdepodobne by sa mali zaujímať, kde je 

primeraná miera zisku firmy Kosit a ako zabezpečiť výkon. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Aby rozvinutá debata viedla k racionálnemu záveru, 

navrhol by uznesenie Rady starostov v takom znení, v ktorom by žiadali p. primátora 

Richarda Rašiho, aby bola zvolaná koordinačná – pracovná porada k problematike 

zimnej údržby, jej priebežnému vyhodnoteniu a samozrejme aj s odznelými podnetmi 

zo strany starostov na prípadné zmeny v kompetenciách alebo v organizácii 

a technickom zabezpečení pre zvyšok tejto zimnej sezóny a predovšetkým aj pre 

budúcu. Aj v jeho mestskej časti boli podobné skúsenosti so zabezpečovaním zimnej 

údržby a je potrebné zo strany starostov sa na takom stretnutí stretnúť s kompetentnými, 

na ktoré si starostovia pripravia podklady, aby si mohli vydiskutovať čo sa dá a čo nie 

zmeniť - zlepšiť.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Súhlasí, že kompetencie mestských častí 

by sa mali otvoriť, pretože sa jasne ukazuje, že magistrát aj keď nevie koľko úsilia 

vyvinie, resp. je jedno, akých má zmluvných partnerov, niektoré veci sú kapacitne 

obmedzené. Je potrebné si povedať, či taká aglomerácia, ako mesto Košice, má na 

svojom území dostatočné firmy na to, aby vedeli agendy, ako zimná údržba, zber 
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odpadu, parkovanie, zvládať z hľadiska rozsahu. Uviedol, že starostovia sa nemôžu 

neustále obraňovať štatútom mesta pred občanmi, lebo výsledkom toho je, že v meste 

„vyrastajú samozvaní samaritáni“, ktorí útočia na facebookových stránkach, na 

starostov, poslancov miestnych a mestských, na vedenie mesta. A keďže sú 

mienkotvorcami, dovtedy budú bubnovať na sociálnych sieťach, pokiaľ nezískajú 

a nedosiahnu svojho.  

 Starostov informoval, že počas zimnej údržby bol aj na osobnom stretnutí s generálnym 

riaditeľom fi Kosit p. Christenkom, ktorý ho presvedčil o tom, že Kosit robil čo mohol, 

ale z pohľadu kapacít to bolo maximum. Skonštatoval, že tak ako sa nerieši Slanecká 

a Herlianská cesta, ktoré predstavujú výpadovky z mesta smerom na Trebišov 

a Michalovce, tak ak raz má Herlianská ulica kapacitu 15 tis. áut, môžu robiť čo chcú, 

ale nevyhovejú denným potrebám pre 22 tis. áut. Skonštatoval, že v meste Košice nie sú 

firmy na to, aby vedeli urobiť veľké objednávky. Je potrebné to rozdeliť na časti a začať 

to už riešiť.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Faktická poznámka. Proti súkromným firmám 

osobne nič nemá. Extrémizmus, ktorý tu vzniká, vzniká na základe neschopnosťou 

všetkých tu, pretože si nedokážu povedať a „dupnúť“, aby niektoré veci sa robili ináč. 

A hrdinstvom je priznať si chybu, ak sa niečo zle urobilo a napraviť ju.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: V jeho mestskej časti spravujú 13 kilometrov 

komunikácií v rámci zimnej údržby. Zazmluvneného majú miestneho živnostníka 

a k tomu, aby sneh mohol byť z komunikácií odhrnutý úplne dokonale, bránili 

parkujúce autá na nich. Tým chcel povedať to, že či by išlo o vozidlo s radlicou firmy 

Kosit alebo iného súkromníka - živnostníka, šofér nedokáže pri zaparkovaných autách 

na komunikáciách odhrnúť sneh tak, ako keby tam neboli, pretože tie autá tomu bránia. 

Z médií počúval, že malé mestské časti zvládli zimnú údržbu lepšie, ako mesto 

prostredníctvom firmy Kosit. Dodal, že treba sa pozrieť na to, ktoré komunikácie má 

čistiť mesto, a ktoré mestská časť, za čo dostáva financie. Zimná údržba MČ Pereš stojí 

ročne 6 tis. eur. Naproti tomu komunikácie vo vyšnom Lorinčíku už niekoľký rok čistí 

spoloč. Kosit a nie mestská časť. Možno aj preto Kosit nestíha, lebo vo vyšnom 

Lorinčíku je niekoľko komunikácií, ktoré na druhý deň boli všetky odhrnuté. Tie 

komunikácie, ktoré má čistiť mestská časť. Preto sa pýta, prečo nefunguje systém? Čo 

v kompetencii mestské časti majú a čo nie? A pokiaľ za dva roky nie je podpísaná 

zmluva s mestskou časťou a mestom, tiež môže komunikácie v Pereši odovzdať mestu 

a povedať, aby Kosit ich vyčistil, lebo je to lepšie. 

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Faktická poznámka. Poďakoval sa p. Karabinovi za 

jeho postreh, páči sa mu, že si všimol, že na vyšnom Lorinčíku boli od snehu vyčistené 

komunikácie, a že to urobil Kosit.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Nadviazal na to, že počasie je nestabilné, má 

svoje výkyvy teplôt a musia sa prichystať na prudké dažde, lejaky, následne suchá. Tzv. 

stabilné počasie, ktoré si pamätajú z prechádzajúcich desaťročí je minulosť. A kvôli 

tomu musí byť zimná údržba prichystaná a mesto musí byť dostatočne flexibilné, aby 

v prípade, podľa predpovede počasia, že má dva dni snežiť, malo dopredu prichystané 

zmluvy s potencionálnymi ďalšími partnermi alebo dodávateľmi tak, aby mohli nastúpiť 

v každej jednej mestskej časti. Mesto nie je v súčasnosti dostatočné flexibilné 

a neexistuje súťaž ani v zimnej údržbe.  
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 Druhá vec. Parkovanie áut má veľmi úzky súvis s kvalitou zimnej údržby. Musí 

povedať, že podľa jeho názoru Koncepcia parkovania, ktorá bola prijatá v meste, je 

dobrá a je úplne jedno, ktorá firma by ju priniesla. A aj petícia, ktorá je podpísaná 17 

tis. občanmi tejto krajiny nehovorí, že koncepcia je zlá. Hovorí o nižších poplatkoch pre 

rezidenta, a aby to robila mestská firma. Z jeho pohľadu najväčšou chybou mesta je, že 

koncepcia prijatá mestským zastupiteľstvom bola benevolentne ponechaná len na isté 

ohraničené územie mesta a ostatným mestským častiam bola ponechaná voľnosť v tom, 

ako implementujú – aplikujú túto koncepciu. Dodal, že ak chcú hovoriť o zimnej údržbe 

je treba začať hovoriť aj o parkovaní. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Zimná údržba a parkovanie sú spojené 

nádoby. Prakticky v Košiciach nie je vôľa ani policajného zboru, ktorý je zo zákona 

o cestnej premávke dozorujúcim orgánom kde a ako sa parkuje. Polícia reaguje tak, že 

nemá dostatok kapacít, aby dozorovali nad parkovaním. Skonštatoval, že buď je 

potrebné zmeniť zákon o cestnej premávke, aby kompetencia, resp. reštriktívnu činnosť 

vykonávala iná organizácia. Navrhol, aby na rokovanie Rady starostov prizvali 

zástupcov z Krajského dopravného inšpektorátu v Košiciach a dohodnúť sa, že sa urobí 

v trvaní jedného mesiaca akcia zameraná na parkovanie. Dodal, že s parkovaním majú 

problémy aj v malých MČ a pokiaľ sa nespoja všetky zložky, ktoré to majú na starosti, 

nedosiahnu želaný stav parkovania s čím súvisí aj kvalita zimnej údržby.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Jeho názor týkajúci sa parkovania je ten, že 

samotnú službu by mal vykonávať mestský podnik alebo mestská časť. A súhlasil 

s názorom, že treba sa na prejavy počasia pripraviť. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal o reakciu p. riaditeľa magistrátu. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Z jeho hľadiska, ako plateného manažéra, chápe nervozitu, ktorá 

vzniká, pretože tu pôsobia mediálne tlaky, aktivisti a niektorí mestskí poslanci, ktorí 

šíria špinu, nenávisť a zlé myšlienky medzi ľuďmi. Nervozita je spojená s blížiacimi sa 

voľbami župana, komunálnymi voľbami. Z hľadiska faktov uviedol, že na základe 

hecovania médií, aktivistov a pod., ľudia čakajú, že firma Kosit alebo firma EEI bude 

odpratávať sneh z osobných áut občanov, urobia do snehu koľaje, aby mohlo auto 

z parkoviska výjsť a až potom môže prísť mechanizmus odpratať parkovisko. Takto to 

nefunguje, toto si musí urobiť občan sám. Skonštatoval však, že vďaka minulým rokom, 

kedy boli zimy suché, dosiahli sa vďaka tomu finančné úspory, môže garantovať, že 

tento rok, to čo je na zimnú údržbu zafinancované, bude potrebné o jeden milión eur 

navýšiť k doterajšiemu rozpočtu, pretože sa oveľa viac odhŕňalo, posypávalo, solilo. 

Veľmi drahá položka je zber posypového materiálu, ktorý sa nedá recyklovať, iba 

likvidovať. Tento spôsobuje ďalej aj znečistenie kanálových výpustí a aj táto položka 

bude musieť byť navýšená. S priebehom počasia, kedy je v noci silný mráz a počas dňa 

sú plusové hodnoty, veľmi vplýva na cesty, ktoré sa trhajú. A či mestské časti počas 

zimnej údržby pomáhali alebo nie, mesto to bude stáť peniaze navyše a ak by sa mali 

vrátiť k preplácaniu, tak nie mesto bude preplácať, ale bude mestským častiam krátiť. 

Dodal však, že je jedna položka, ktorá nie je rozpočtovaná tohto roku, a to je predaj 

akcií Kositu. Dúfa, že sa to podarí, je to tak nastavené, že to do júnového zastupiteľstva 

mesta predloží a v tom čase sa môžu baviť o extra peniazoch a riešiť, či mali mestské 

časti extra náklady alebo nie na zimnú údržbu, či mesto si môže vykryť veci alebo nie. 

Hovoriť, čo vie mesto robiť lepšie v rámci zimnej a letnej údržby je irelevantné, keď 

mesto je pod 10-ročným kontraktom s firmou Kosit. Nevie, či si starostovia uvedomujú, 
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ale požadovať viacej mechanizmov, viacej ľudí, to všetko treba platiť. Firma Kosit 

stroje – mechanizmy obnovuje a predstavuje to veľké náklady. Mesto Kositu platí za 

pohotovosť, či výjde alebo nevýjde do ulíc. Starostov ubezpečil, že nenastali podmienky 

na vyhlásenie ani prvého stupňa kalamitnej situácie. Tieto podmienky majú svoje presné 

stanovenia. Dodal, že plán zimnej údržby má tiež svoje pravidlá – stanovenia, má svoje 

priority 1, 2, 3, 4 a riadia sa nimi. Ubezpečil starostov, že dispečing mesta a Kositu 

fungujú dobre. Môžu sa rozprávať, či mali na začiatku dostatok kapacít. Principiálne je 

obdobie zimy, sú zimné mesiace a teda je bežné obdobie na sneženie.  

 Súhlasí s návrhom p. Hlinku, že ak je potrebné v zabehnutom systéme niečo zmeniť, 

vylepšiť, tak aby sa stretli a si to povedali.  

 Čo sa týka odpadov, na jeho úrovni sa stretol s generálnym riaditeľom Kositu, jednanie 

bolo o tom, že firma Kosit sa zabezpečením vlastnej zimnej údržby nedostala ku 

kontajneroviskám, čo následne spôsobilo, že ľudia odpad sypali na zem a ten firma 

musela lopatami vyzbierať – vyčistiť dodatočne. Jednoznačne povedal, že firma Kosit 

nemá viacej odberov smetia, viacej rozvozov, ako bežne. A teda sa dohodli, že napriek 

tomu, že sa na isté miesta nedostali a potom tam museli ísť na dvakrát, že nebudú 

žiadne zvýšené náklady za odpady. Mesto Košice a firma Kosit sa v minulom roku 

dohodli na tzv. „lietačke“, čo predstavuje menšie vozidlo a to ide do ulíc vtedy, keď sa 

väčší voz nedokáže dostať ku kontajnerovisku kvôli prekážkam na ceste a chodníku. 

Predstavuje to síce extra náklady, ale nie sú prehnané. Auto sa využíva v letných aj 

v zimných mesiacoch.  

 Kompetencie mestským častiam. K tejto téme uviedol, že to je politika, nebude sa 

vyjadrovať, ale ako ekonóm povie, že 22 mestských častí je veľa. 

 Čistil Kosit vyšný Lorinčík? Každý starosta má právo si objednať na čistenie aj Kosit, je 

to vec zmluvných vzťahov a neverí, že Kosit čistil niečo, čo nemá vo svojom pláne 

údržby.  

 Parkovanie. Je veľmi správny postreh, že ak ľudia si neuvedomia, že to prvotné 

očistenie na parkovisku neurobia, aby svoje vlastné auto z neho dostali, tak nie je možné 

nasadiť mechanizmy, ani ručné kapacity. Prvá iniciatíva je na občanovi a potom na 

meste ako takom. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Zareagoval, že zo strany starostov 

nebola vznesená iba kritika na mesto a na vedenie, pretože magistrát alebo vedenie 

mesta môže robiť čo chce, ale pracovné možnosti má obmedzené. 

 Ako ekonóm sa opýtal sa p. riaditeľa magistrátu, ak toho roku sa predá Kosit, aká extra 

položka v rozpočte mesta príjmov bude v budúcom roku? Čo bude predávať mesto 

o rok, dva? 

 

p. Jakubov, predseda RS: Nie je ekonóm, ale ak mesto predá všetko, nebude žiadna extra 

položka.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že Kosit by sa nepredával, keby nenastali situácie 

z pohľadu požiarov, výmeny technológií a potreba plnenia normatívov Európskej únie 

v oblasti životného prostredia. V súčasnosti mesto ani nebude dostávať dividendy, ale 

bude doplácať milióny, aby vyrovnávalo vklady do základného imania alebo podmietne 

predať, majoritný akcionár bude navyšovať základné imanie a podiel mesta bude 34, 25, 

15, 10, 5 a postupne sa dôjde k tomu istému výsledku ako teraz s tým rozdielom, že 

teraz ešte vieme dostať peniaze.  



8 
 

p. Jakubov, predseda RS: Samotný pohyb vozidiel firmy Kosit nie je problémom 

skontrolovať, pretože každé má GPS a dá sa tak zistiť, či vodiči boli alebo neboli na 

neoprávnenom výjazde.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Poznamenal, že v niektorých prípadoch naozaj 

záleží na detailoch. Cesty I. triedy v MČ boli veľmi rýchlo odhrnuté firmou Kosit, ale 

stalo sa, že násobne, opakovane nahrnuli na zastávky MHD valy snehu a o tomto 

neinformovali miestny úrad. A toto by chcel zdôrazniť, že o tom potrebuje byť starosta, 

resp. starostovia informovaní, zrejme asi cez operatívny štáb, ktorý by informoval 

o pohyboch vozidiel, kadiaľ prešli a povedať, že ľudia nebudú vedieť zo zástaviek 

MHD nastupovať a ani vystupovať zo spojov.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Bolo povedané, že bude potrebné predať akcie 

Kositu, aby sa mohli nakúpiť nové technológie a pod. Opýtal sa, či práve to nie je 

dôvod na otvorenie zmluvy pre možnosť zredukovania 10 rokov? Prípadne úplne 

nanovo otvoriť vzťahy? Podľa jeho názoru, 22 mestských častí nie je veľa. A áno, je to 

o politickej vôli. Dodal, že jeden monopol nevie vypratať naraz sneh z 22 mestských 

častí. A ak áno, tak musí veľmi razantne nakúpiť techniku. V mestských častiach sú 

úzke ulice a nastala situácia, že bol dvojtýždňový skĺz pri zbere komunálneho odpadu. 

Okrem samotného snehu, ktorý napadol hojne, je potrebné si uvedomiť, že mantinely 

vznikajú aj samotným odrhnutím snehu, pretože vzniknú kopy snehu so 70 a viac 

centimetrami, ktoré predstavujú trvalú prekážku až do doby oteplenia. A toto už 

predstavuje kalamitný problém. A toto mu chýba, resp. nevie či je to v pláne údržby 

alebo to minimálne chýba v pravidlách CO. Mohli sa na to opýtať aj p. Ferjenčíka, ktorý 

tu bol v úvode. A zaujíma ho, ako mestská časť, resp. Kosit má reagovať, pokiaľ nebol  

dôvod na vyhlásenie kalamity? 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Odpovedal na otázku, či je možné riešiť zmluvné vzťahy s Kositom. 

Uviedol, že zmena akcionárskej štruktúry nič nemení, že partnerom je Kosit a.s. 

a zmluvný vzťah je na 10 rokov. Celkom si nevie predstaviť možnosť ukončenia 

zmluvných vzťahov s Kositom, ktorá je reálne druhou spaľovňou v republike, keď 

trendom EÚ je odpad spaľovať a energeticky zhodnocovať, a nie skládkovať.  

 K vyhláseniu kalamitného stavu si stačí naštudovať podmienky. Aj on zažil ten problém 

s nahrnutým snehom po samotnom odhrňovači a aj o tom s Kositom hovoril. Je to aj 

o ľudskom faktore. Na druhej strane aj firma Kosit mohla rýchlejšie zareagovať, že 

následne treba robiť cesty do parkovísk, chodníkov a odbočky. Na pobud mesta, sa 

nasadili kapacity na čistenie autobusových zastávok. Električkové zastávky si čistil 

dopravný podnik sám.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Z jeho strany stále prosí starostov, aby v prípade, že po oznámení, 

kedy sa bude konať najbližšia Rada starostov, mu dali vedieť, aké body chcú doplniť, 

lebo tak vie pružne zareagovať a prizvať odborníkov. Ak sa body doplnia v deň 

rokovania, nevie to tak zariadiť a následne diskutujú iba medzi sebou.  

 Požiadal p. Hlinku, aby formuloval uznesenie. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Rada starostov v Košiciach žiada primátora mesta 

Košice zabezpečiť zvolanie koordinačnej pracovnej porady zainteresovaných subjektov 

vo vzťahu ku priebežnému vyhodnoteniu zimnej údržby 2016/2017 a k podnetom pre 

prípadnú zmenu operačného plánu zimnej údržby pre ďalšie najbližšie obdobia. 
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p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, či nebude postačovať iba prvá časť návrhu, lebo na 

samotnom rokovaní môžu padnúť ďalšie podnety – návrhy, na ktorých na môžu 

dohodnúť. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Súhlasil s poznámkou, že uznesenie bude hovoriť 

o zvolaní pracovnej porady ku zimnej údržbe. Ostatné veci budú v zápisnici. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či chcú doplniť návrh uznesenia. Nikto sa 

neprihlásil, dal hlasovať o návrhu uznesenia v znení: „Rada starostov v Košiciach žiada 

primátora mesta Košice o zvolanie koordinačnej (pracovnej) porady zainteresovaných 

subjektov vo vzťahu k priebežnému vyhodnoteniu zimnej údržby 2016/2017.“ 

 

Hlasovanie č. 4 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 

 

Registrácia psov 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. Kažimíra o uvedenie témy. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Navrhol otvoriť túto tému v súvislosti 

s napadnutím psa človeka. Bolo zistené, že pán, ktorý drží psa v MČ Krásna, je 

zaregistrovaný v MČ Západ a po overení, či daň platí sa zistilo, že ju neplatí. Preto má 

pocit, že ľudia psíkov registrujú, miestne úrady majú nejakú evidenciu, ale komunikácia 

– väzby, spárovanie medzi daňovníkom a mestom nefunguje. Daňovník musí vypísať 

daňové priznanie, ktoré na magistráte podá a tým si má plniť aj daňovú povinnosť. Toto 

nefunguje tak, ako by malo a samozrejme aj výber by mohol byť lepší. Opýtal sa, či sa 

vedia zhodnúť na tom, aby z mestskej časti dávali avízo o registrácií psov na magistrát 

a následne, aby magistrát dosledoval, či občan si prišiel podať dňové priznanie a či daň 

platí.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Nie celkom rozumie návrhu, pretože registrácia psov prebieha na 

mestských častiach, tam dostane psík známku, a následne zoznam je zasielaný na 

magistrát na finančné oddelenie, odkiaľ sú už zasielané šeky a výzvy na úhradu dane za 

psa. Aký je tam problém? 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Doplnil, že v tomto konkrétnom prípade majiteľ 

psa zaregistroval na miestnom úrade, splnil si túto povinnosť, dostal známku. Druhým 

krokom majiteľa psa mal byť ten, že po registrácii psa sa mal dostaviť na magistrát 

podať si daňové priznanie, ktoré si ale nesplnil. Tu ide o to, akým spôsobom 

kontrolovať, či magistrát na základe zoznamu zaslaného z MČ aj ľudí vyzýva, aby sa 

dostavili pre splnenie si svojej daňovej povinnosti. Lebo tí, čo prídu sami od seba, tak 

im šeky sa zasielajú, ale tí, ktorí sa nedostavia, dostanú výzvu z magistrátu? Či to 

magistrát kontroluje?  

 

p. Jakubov, predseda RS: Preverí túto situáciu, zaujíma ho to tiež, ale pokiaľ vie, tak magistrát 

automaticky na základe zoznamu zasiela výzvy. Určite to preverí.  
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 Mimo záznam prebehla diskusia aj o návrhu, aby sa daň za psa v meste zrušila. Bolo 

skonštatované, že v Rade starostov takýto návrh nenašiel oporu a za zrušenie tejto dane 

odhlasoval iba jeden starosta.  

Opýtal sa p. Kažimíra, či chce v rámci tejto diskusie, resp. prerokovaného podbodu 

prijať uznesenie alebo postačí, ak tento podnet - situáciu preverí a podá mu informáciu? 

Dohodli sa, že postačí informácia od predsedu RS. 

 

 

Zmena financovania mestských častí 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. Balčíka o uvedenie témy. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že určite sa zhodnú všetci starostovi na 

tom, že financie, ktoré sa dostávajú do jednotlivých mestských častí nie je toľko, ako by 

si to predstavovali. Nemôžu a neočakávajú, že zrazu financie porastú prudkým 

spôsobom, ale mestské časti sú stále ešte mestom Košice a investovanie do mestských 

častí je stále investíciou do mesta Košice. MČ by mohli dostať z rozpočtu mesta viac 

peňazí na svoj rozvoj, nemá na mysli financie na bežné výdavky, ale viac na kapitálové 

výdaje. Tzn., že potencionálne navýšené finančné prostriedky by sa mohli investovať do 

opravy miestnych komunikácií, miestnych chodníkov. Toto nutne potrebuje každá 

mestská časť, nakoľko sú v zlom stave a v poslednom období sa súvisle opravy na nich 

nevykonávali. Vykonávali sa iba alternatívne – polovičate riešenia, ktoré ale z roka na 

rok sa javia za nedostatočné. Dodal, že zvýšením finančných prostriedkov na kapitálové 

výdaje pre jednotlivé mestské časti by mohli veľmi adresne – konkrétne zabezpečiť 

postupné, ale cieľavedomé budovanie miestnej infraštruktúry.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Informoval, že dal pokyn svojim zamestnancom, 

aby vypracovali prehľad všetkých povinnosti a zodpovednosti, ktoré mestská časť 

vykonáva, ktoré jej plynú zo zákona o obecnom zriadení, zo Štatútu mesta Košice a na 

koľko sú tieto povinnosti a zodpovednosti pokryté finančne. Vypracované to má byť až 

do takých detailov, ako napr., že majú sezónu na detské ihriská od 1.3. do 31.10. 

a každé dva týždne by mali prepierať piesok na pieskoviskách. V tejto položke sa 

dopracujú k sume, ktorá tam má byť, lebo ju potrebujú, aby mohli dostať zákonnú 

platbu pre výkon tejto povinnosti. Takto budú pokračovať od zodpovednosti 

k zodpovednosti. Netuší, aká dlhá to tabuľka bude, ale cieľom je, aby na konci bolo isté 

číslo, ktoré následne bude dané do súvisu s realitou, teda sumou, ktorú mestská časť od 

mesta dostáva na pokrytie všetkých činností. Verí tomu, že ani mesto nemá všetky 

činnosti tak pokryté, ako je potrebné. Podľa jeho názoru, môže to smerovať k nejakému 

riešeniu, osobne si myslí, že jedno z riešení je zavedenie obecnej dane. Tzn., aby každý 

jeden občan Košíc platil istú sumu ročne, a z tej sumy, bola by dedikovaná podľa istých 

pravidiel, čo by sa robilo v meste. Malo by to viacero benefitov a občania by mali väčší 

záujem, ako samospráva funguje, pretože občan nevie, koľko z jeho dane ide do mesta 

Košice na pokrytie akej činnosti. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: V súvislosti s návrhmi - modelmi, ktoré 

boli predložené magistrátom, v ktorých sa vo väčšine prípadov vyskytuje ten, že 

mestská časť Košická Nová Ves sa má spojiť s mestskou časťou Dargovských hrdinov 

sa ho ľudia pýtajú, lebo ich to zaujíma, že ak sa to stane, čo bude s dlhom, ktorý pred 
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sebou vlačí MČ Dargovských hrdinov? Druhú otázku, ktorú kladú a čo ich zaujíma je, 

že ako bude zachovaný, resp. garantovaný rozvoj mestskej časti KNV? Ako budú 

poslanci z Dargovských hrdinov hlasovať o investíciách na rozvoj, resp. ako budú 

záujmy MČ chránené? Navrhuje, aby v budúcnosti debatovali o týchto veciach. On 

s občanmi odkomunikuje, že spojením mestských častí sa ušetria peniaze, ale ľuďom 

musia dať garanciu, že bývalé obce budú mať rozvoj garantovaný.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Dodal, že problémom nie je úspora financií 

v malých mestských častiach, ale veľkých. Priznal jednu vec, že ako poslanec 

mestského zastupiteľstva, nenavštívil každú jednu mestskú časť, čo chce napraviť a aj 

ostatní poslanci by tak mali urobiť. 

 

 p. Jakubov, predseda RS: Hovoril ako starosta MČ Západ. Kolegovia, ktorí sú vo funkcii 

starostu druhé volebné obdobie môžu potvrdiť, že od nástupu súčasného vedenia mesta, 

nedošlo ku kráteniu financií pre mestské časti. Práve naopak, súčasný primátor nad 

rámec povinností dáva mestských častiam určitý finančný priestor. Podľa jeho názoru 

22 mestských častí je veľa, pretože na jednu mestskú časť pripadá v prieme 11 tis. 

obyvateľov čo je luxus, ktorý si nedovolia ani metropoly sveta. A ak by každá mestská 

časť vypracovala prehľad o tom, aké má povinnosti, čo vykonáva a koľko na to 

potrebuje peňazí, tak ako si to pripravuje starosta p. Halenár z KVP, tak predpokladá, že 

ako celok – mesto, dôjdu k zisteniu, že peňazí v rozpočte je málo. A podľa jeho názoru, 

aby sa zmenilo niečo vo financovaní mestských častí, musia prísť s nejakým modelom, 

pretože inak ich debata je v rovine imaginárnej.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že nakoľko zákon o meste Košice v Národnej rade 

neprešiel prvým čítaním, polroka sa nemôže predložiť nový návrh. A ak sa tak stane, už 

bude jeseň a v novembri 2017 začína ochranná lehota „rok pred voľbami“. V tomto 

volebnom období sa nič nemení pre komunálne voľby. Prvá reálna zmena možno 

nastane v decembri 2022. Ohľadne rozpočtovaných peňazí uviedol, že rok 2017 sa začal 

s deficitom pri tvorbe rozpočtu mínus 25 mil. eur. Zákon o rozpočtových pravidlách 

hovorí, že rozpočet musí byť vyrovnaný, čo znamenalo, že pokiaľ na konci nebola nula 

medzi príjmami a výdajmi, nemohli sa ďalej pohnúť a suma mínus 25 mil. eur sa 

musela do položiek rozrátať, čiže došlo ku kráteniu. A ak sa tu hovorí o stave ciest, 

chodníkoch, parkovísk alebo mostov, ide o rovnaký systém či je to mesto, obec, 

Slovenská správa ciest, Národná diaľničná, pretože je tu historická zanedbanosť ako 

taká, lebo je zle nastavený systém financovania samospráv, ako takých. Spomenul že 

mesto si plní všetky svoje záväzky. Robí sa toľko, koľko sa vládze. Nesúhlasí 

s tvrdením, že „silná“ mestská časť znamená „silné“ mesto. 

 

 p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Veľmi si váži a súhlasí s tým, že súčasné vedenie 

neurobilo krok, aby sa reštriktívne k mestských častiam zachovalo. Váži si, že malým 

mestským častiam prispieva na investíciu sumou 10 tis. eur a veľkým mestským častiam 

30 tis. eur a druhým rokom prispieva dotáciou na šport. Napriek tomu si myslí, že 

zvýšenie percenta podielových daní, ktoré sa prerozdeľuje na jednotlivých obyvateľov  

mestskej časti by mohlo byť navýšené i napriek spomínanému faktu, že sú tu krivdy 

z minulosti, dlho zanedbávaný stav. A tento stav môžu postupnými investíciami riešiť 

a pomaly dostať na určitú požadovanú úroveň. Hovorili o tom, že mesto, keď postúpi 

peňažné prostriedky na mestskú časť, že tieto prostriedky MČ použije na miestne 

komunikácie. A teraz čo sa deje v Kavečanoch? Je to opačný prípad, lebo Kavečany, 

ako mestská časť, investuje do infraštruktúry, ktorá patrí mestu na náklady mestskej 
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časti, lebo MČ za tým účelom čerpá úver, aby vybudovala chodník. Nehovorí to ako 

chválu, ale vidí to skôr ako nevyhnutnú potrebu mestskej časti, pretože aj keď ide 

o dlžobu z minulosti, ktorú sa teraz snažia vyriešiť z vlastných zdrojov a spôsobom. Ide 

o cestu tretej triedy, ktorá spája Košice a Kavečany a chodník je dôležitý vybudovať 

tam preto, lebo po tejto ceste, ktorá je jediná prístupová a výstupová z MČ jazdí MHD, 

návštevníci ZOO, lyžiari. V jej blízkosti je materská škola a deti, ak chcú ísť na 

prechádzku, musia prechádzať cez cintorín. A toto je z jeho pohľadu dosť morbídne. 

A tu je pozícia otočená, pretože osobne je toho názoru, že výstavbu chodníka by malo 

zastrešiť finančne a aj manažérsky mesto. Zároveň ale dodal, aby to nevnímali ako 

výčitku, ale skôr ako možno vzájomne spolupracovať, resp. komparovať na riešení 

spoločných problémov, pretože obyvateľov nezaujíma, kto je vlastníkom cesty, či mesto 

alebo mestská časť, alebo kto to má v správe. Oni chcú napr. bezpečnosť pre svoje deti, 

pre seba a v konečnom prípade ich zaujíma iba konečný výsledok v teréne, t.j. urobená 

cesta, chodník, ktoré chcú čisté a bez dier. Myslí si, že nie sú starostami len preto, aby 

robili nejakú politiku, ale preto, aby vytvárali trvalé, oceniteľné hodnoty pre 

obyvateľov, ktorí ich do funkcií zvolili.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Uviedol, že ak by mestská časť investovala do 

niečoho, na čo kompetenciu nemá, resp. do cudzieho majetku, je lepšie to mať ošetrené 

zmluvou s mestom, pretože ako sa hovorí: „za dobré nečakaj dobré, ale spravodlivý 

trest“.  

 Ku téme spravodlivejšieho financovania mestských častí dodal, že videl model 

financovania štyroch mestských častí, a to Luník IX, Sídl. KVP, malé mestské časti 

a veľké mestské časti. Nevie celkom presne, ako vznikol v minulosti model malých 

a veľkých MČ, ale mnohé malé MČ, v ktorých sú rodinné domy si vylepšujú štatistiky 

obyvateľmi, ktoré bývajú v bytových domoch, lebo obec dostane za občana nie 30 eur, 

ale viac ako 100 eur. Podotkol, že veľké mestské časti tým prichádzajú o peniaze. A ak 

hľadajú do budúcna spravodlivosť a chcú existujúci model financovania mestských častí 

otvoriť, malo by to byť potom na obyvateľov nie podľa toho kde bývajú, ale či bývajú 

v rodinnom alebo v bytovom dome.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Vysvetlil, že príprava štatistiky – tabuľky, čo 

všetko ich mestská časť má na starosti, teda vyčísliť to, koľko peňazí potrebujú, nerobia 

preto, aby sa sťažoval, ale v jeho ponímaní to je skôr ako príspevok do počtu mestských 

častí. Aby vedeli dokladovať, ktoré činnosti sa vykonávajú zo zákona a z povinností 

štatútu plynie a takto to finančné majú pokryť, čiže je to na strane „dal“ a na strane „má 

dať“ bude, resp. už je niečo iné. A z týchto čísel niečo vyčítajú a nie z emócií. 

 Súhlasil s riaditeľom magistrátu, že mesto Bratislava len v otázke stavebných úradov 

má neuveriteľný problém, čo znamená, že v našom meste je potrebné kompetencie 

nastaviť tak, aby ako sa hovorí: „vlk zostal sýty aj koza celá“. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: To, na čo upozorňoval p. starosta Karabin, tak 

z ich strany to majú zvládnuté, pretože s mestom intenzívne komunikujú, riešia územné 

rozhodnutia, stavebné povolenia, prenájmy majetku, atď. Zaujíma ho však, čo je a čo 

znamená „spravodlivý trest“? 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Svoj názor, že silná mestská časť tvorí silné 

mesto, za tým si stojí, pretože to môže prirovnať k tomu, že napr. ani futbalový klub 

Real Madrid, by nebol tým, čím je, keby nemal Messiho a tomu by nemal kto prihrávať. 

Tiež opísal situáciu, ktorá by mohla nastať, ak by všetky mestské časti v jednom 
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termíne zatvorili svoje úrady a čerpali by dovolenku. Viete čo by to bolo? Povie sa, že 

mestských častí je veľa, ale mesto teraz nestíha, nemá kapacity. Čo by bolo, keby sa 

v meste nesobášilo, nefungovala by matrika, nevydávali by sa rôzne posudky, atď. Ako 

on hovorí, je potrebné začať od seba a im sa podarilo na úrade znížiť počet 

zamestnancov oproti minulosti o 20. A možno je potrebné sa pozrieť aj do úradu 

magistrátu, či je veľa alebo málo zamestnancov? Vzájomne sa treba pozrieť tam, kde sa 

financie dajú ušetriť a získať. Je to jednoduché.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Prenesený výkon štátnej správy je niektorý hradený priamo 

z rezortných peňazí a tie prichádzajú priamo na mestskú časť. Na druhej strane aj mesto  

môže svoj úrad zavrieť na 5 týždňov a nevie, čo by bolo väčšou škodou. A nie je to 

možné len tak urobiť.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Podľa jeho názoru nie je vhodné a mali by sa už  

vzdať porovnávania nášho mesta s metom Viedeň alebo New York, pretože je veľmi 

ťažké porovnávať úrad jeho, kde sú štyria aj s upratovačkou s inými hocikde na svete 

a už vôbec nie kompetencie. Buď nech hovoria o tom, ako o 10, 20 rokov budú mestské 

časti vyzerať, aké budú mať kompetencie, hranice, akú budú mať funkciu, či tu budú 

výrobné podniky, výroba za pásom. Jeho veľmi irituje to, ak niekto povie, že New York 

má 5 mil. obyvateľov. Tak môžu dehonestovať vlastné Slovensko na veľké mesto – 

rozľahlé, z prezidenta urobia primátora, z parlamentu bude mestské zastupiteľstvo 

a ušetria sa značné finančné prostriedky a bude to také ekonomické, že až.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Poznamenal, že ako člen ZMOS vie povedať, že sú prípady, keď 

malé obce na Slovensku a vzhľadom na to, že musia plniť funkcie napr. v rámci 

základných a materských škôl musia zvýšiť mzdy, atď., bolo starostami priamo 

povedané, že financie nemajú a ich ani nedajú a to napriek tomu, že zákon bol NR 

schválený. A tieto obce s počtom obyvateľov 500, 600 dostavajú od štátu 100 percent 

podiel z dane, napriek tomu nevedia zabezpečiť základné funkcie. O tomto môžu 

diskutovať ešte ďalší dlhý čas. Uviedol, že diskusia o zmene počtu mestských častí je 

pre toto volebnom obdobie dá sa povedať „zabitá“, čo ale neznamená, že ju nemôžu do 

budúcna pripravovať.   

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Uviedol, že vo všetkom čo sa udialo mu vadí, že 

sa neopýtali občanov, či chcú alebo nechcú zmenu počtov MČ. Tiež sa prikláňa, že do 

budúcna je treba pripraviť víziu, ako to s počtom mestských častí bude, no zároveň sa 

musí jasne uviesť, aké kompetencie a financie budú mať. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ak by mesto oslovilo občana pred zmenou zákon o meste Košice 

a vyhlásilo by celomestské referendum, ktoré by bolo úspešné, teda rozhodne, že chce 

redukciu počtu mestských častí, tak podľa súčasne platného zákona o meste Košice, 

hociktorá mestská časť môže vyhlásiť vlastné referendum a jeho výsledok je záväzný. 

A cieľom nedávno predloženého návrhu v NR o zmene zákona o Košiciach bolo, aby sa 

to zmenilo, aby sa o Košiciach rozhodovalo v Košiciach a nie v Bratislave.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že aj napriek ich úspore finančných 

prostriedkov, kedy na úrade zrušili funkciu prednostu úradu, čo na ich pomery 

predstavuje 30 percent ušetrených prostriedkov na mzdy, majú v súčasnosti troch 

poslancov, čo je minimum, ktorý je daný, kontrolóra pracujúceho na 16 percentný 

úväzok, zástupcu starostu, ktorý mesačne dostáva 20 eur, pre ich zámer investovať do 
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výstavby chodníka to nie je postačujúce, nedokážu to realizovať iba vlastnými 

prostriedkami, musia si pomôcť bankou a zobrať úver.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Je potrebné si uvedomiť, že princíp financovania je zle nastavený 

zákonom – nariadením ministerstva financií z roku 2004, kde sú stanovené koeficienty 

pre jednotlivé veľkosti samospráv, kde je veľmi jednoznačná tabuľka pre obce a mestá 

do 100 tis. obyvateľov a nad 100 tis. je jedna veľká diera, kde sa topia Košice 

a čiastočne aj Bratislava. Stačí si urobiť štatistiku, aké podiely sú na občana v 100 tis. 

meste a u nás. Toto by bolo vhodné zmeniť, lebo je to zamerané proti veľkým mestám, 

ale je tu ZMOS, ktorého členmi je niekoľko tisíc samospráv a to, čo by dostali Košice 

a mesto Bratislava navyše, to by sa zobralo ostatným. Môžu hádať, ako by dopadlo 

stanovisko k relatívnej zmene zo ZMOS, lebo peniaze zo štátu, to je rovnaký balík, 

ktorý sa na rok určí. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa p. námestníčke a p. riaditeľovi za ich účasť na 

rokovaní RS. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ak by sa na Slovensku zlúčili obce tie, 

ktoré majú menej ako 500 obyvateľov, tak z 2 800 obcí by zostalo 1 141. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Áno, ale to, že o tom hovoria tu, to je tak všetko, lebo nemajú takú 

kompetenciu, ktorá by siahala tak vysoko.  

 Uviedol, že je tu možnosť zvolať samostatné stretnutie starostov, na ktorom sa budú 

vážne zaoberať témou o kompetenciách a o počte mestských častí, ale ide o to, či sa 

budú baviť všeobecne alebo niekto aj niečo pripraví, nejakú analýzu, ktorá by bola 

zmysluplná. 

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: V jeho mestskej časti sa chystajú pripraviť víziu – 

materiál o ich mestskej časti ako zo strany úradu, tak aj zo strany miestnych poslancov, 

ktorí od občanov dostávajú podnety o tom, ako by chceli, aby ich MČ o 5, 10, 15 rokov 

vyzerala. Dali si podmienku, že do minulosti sa vracať nebudú, za minulosťou dajú 

hrubú čiaru, aby dospeli k tomu, čo by chceli do budúcna. Opýtal sa, hlavne starostov 

malých mestských častí, čo hovoria na takúto myšlienku, keby si spoločne dali určitý 

časový priestor – termín na spracovanie niečoho takého, čo by zároveň mohlo poslúžiť 

ako informácia, resp. podklad pre vedenie mesta k smerovaniu redukcie počtu 

mestských častí. Bolo by to spracované vo všeobecnej rovine, obsiahlo by to všetko, 

všetky tie aspekty, o ktorých sa rozprávajú. Odôvodnil, prečo s myšlienkou oslovil len 

malé mestské časti.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Malé mestské časti oproti veľkým sa spravidla viažu ku histórii 

a teda ich historická hodnota a pôsobnosť je daná ich vznikom, históriou, ktorú veľké 

MČ nemajú, lebo sú to sídliská. Okrem Starého Mesta. A teraz by si mali povedať, či 

chcú otvoriť aj počet mestských častí, alebo chcú otvoriť iba to financovanie 

a kompetencie.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov 

v Košiciach žiada primátora mesta Košice o prehodnotenie možnosti navýšenia 

prerozdeľovania podielových daní na obyvateľa mestskej časti viazaných na kapitálové 

výdavky. 
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p. Jakubov, predseda RS: Je potrebné tam doplniť, aby to bolo v rámci vyrovnaného rozpočtu 

mesta.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Jeho návrh sa nebude týkať tohto roku, pretože na 

tento rok je rozpočet už vybavený, ale týkať sa to bude roku 2018 a ďalej.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či nebude lepšie, aby sa stretli, definovali už 

konkrétne veci, lebo aj p. Halenár povedal, že pripravuje a analyzuje aktivity mestskej 

časti a možno to urobia aj iní starostovia? A do konca roka 2017 je dosť času. Zatiaľ sa 

bavili veľmi imaginárne o číslach, aby mali niečo konkrétne, lebo ekonómovia sa môžu 

vyjadriť, že buď je niečo prehodnocovať sme v pluse alebo nie, lebo sme v deficite. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Myslí si, že pán primátor má okolo seba odborný 

aparát, ktorý vie posúdiť opodstatnenosť alebo neopodstatnenosť, rezervy rozpočtu. 

Návrh uznesenia nezaväzuje primátora, iba mu odporúča a možno aj týmto uznesením 

sa v debate o mestských častiach posunú ďalej.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Myslí si, že ako starostovia by skôr mali definovať svoje potreby. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Jeho zámerom určite nie je útočiť na primátora, na 

vedenie mesta, nie je namierené proti nemu.  

 Prečítal návrh na uznesenie: Rada starostov mesta Košice odporúča primátorovi mesta 

Košice prehodnotiť možnosti navýšenia prerozdelenia podielových daní na obyvateľov 

jednotlivých mestských častí, viazaných na kapitálové výdavky v rámci vyrovnaného 

rozpočtu mesta Košice na rok 2018. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Dal hlasovať o prednesenom návrhu uznesenia.  

 

Hlasovanie č. 5 - za: 9, proti: 1, zdržali sa: 4 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie nebolo schválené. 

 Rokovací poriadok Rady starostov hovorí, že na prijatie uznesenia je potrebný súhlas 

nadpolovičnej väčšiny všetkých jej členov. Rokovací poriadok bol schválený v roku 

2007 a naposledy bol zmenený v roku 2013. Stále je tu možnosť, že si ho vedia zmeniť 

alebo upraviť, môžu o tom rozhodnúť, či chcú, aby na prijatie uznesenia nemusel byť 

súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých členov RS. Doporučil by, aby rokovací poriadok 

otvorili za prítomnosti všetkých starostov. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Informoval starostov, že v Národnej rade bola prijatá 

novela zákona o hazardných hrách a kolegovia starostovia by si mohli urobiť evidenciu, 

koľko výherných automatov v mestskej časti majú, lebo prídu o príjem z nich, t. j. 1 500 

eur za automat, pokiaľ v mestskej časti nebude zriadená herňa. Už nebude stačiť, že 

môžu byť umiestnené rôzne, napr. v hoteloch, krčmách, reštauráciách. Účinné to bude 

od 01.01.2018. Jeho mrzí, že pán prezident túto novelu zákona podpísal, aj keď mu 

osobne písal list. Uviedol, že v najbližších dňoch bude Národná rada rozhodovať 

o vylúčení hazardu všetkých automatov a kasín v meste Bratislava a možno druhým 

mestom budú Košice, ktoré budú nasledovať, aj vďaka aktivistom. V každom prípade to 

bude veľmi veľký výpadok z príjmu. Preto by rád vedel, koľko automatov je 

v jednotlivých mestských častiach, o koľko peňazí budú mať menej, aby následne sa 
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vedeli zariadiť pre zostavenie rozpočtov v roku 2018. Doteraz neevidoval žiadnu 

aktivitu starostov, ktorá by bola nasmerovaná, aby o ten príjem neprišli.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Na toto má veľmi jednoznačný názor. V jeho 

mestskej časti je jeden automat, z ktoré má mestská časť príjem 1 500 eur ročne. A keby 

tých automatov bolo aj sto, nechce ani jeden, pretože nechce financovať obec 

z nešťastia ľudí, zo závislosti z gemblérstva, z rozvrátených rodín, atď. Z morálneho 

hľadiska sa nedokáže s týmto stotožniť, s takým financovaním a postaviť si na tom 

politiku. Toto on nedokáže akceptovať aj z hľadiska vierovyznania, ako kresťana 

katolíka.  

 

p. Mikluš, starosta MČ Vyšné Opátske: V minulosti mali šesť hracích automatov, teraz majú 

už len jeden „video“ automat a verí, že aj ten jeden, za ktorý mestská časť má ročne 

príjem 800 eur v dohliadnej dobe nebudú mať.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu. Dohodli sa, že predbežne sa stretnú na rokovaní 

Rady starostov v druhej polovici marca. Požiadal starostov nech mu včas oznámia, aké 

témy chcú otvoriť, aby vedel prizvať zástupcov mesta ku jednotlivým problémom. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 16. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 
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